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 !!!תודה מראש

כל שותפות שלכם  
 מחזקת את ידינו...

 קורונה קורונה.. לא תגיע לפה... וגם וגם וגם וגם וגם וגם...

כן... זוכר את השיר הזה??? זה היה המפגש הראשון שלי עם הקורונה!! בפורים ראיתי בחורים שיכורים שרים בהתלהבות: וגם 
מאז השיר הזה מלווה אותי ולא  קורונה לא תגיע לפה...וגם וגם חרבונה זכור לטוב... ואז באותה מנגינה הם עברו למילים: 

 יוצא לי מהראש...

ן אמרתי לעצמי: את השיר הזה צריך לשמור לראש השנה לפני התקיעות. כן... מדובר בשיר רשמי שיצא כבר באמצע חודש ניס
לי זה לא לשוק בחודש אדר וכולנו שרנו אותו בשיא הצחוק והלבביות... ו... ומה שרנו?? מה היה טמון במילים של השיר הזה??? 

והיא פה!!! והיא לגמרי פה וקנתה פה  והנה היא פה!!!! יע לפה..לא תג לסינים יש קורונה... אבל לי?? פה?? לא!!! יקרה!!!
לי זה לא יקרה.. הרי כעת -שביתה... ו... ולא נותר לנו אלא לשיר את השיר הזה עם הרבה כוונה ולזכור שהאחרון שהיה בטוח ש

 מאומתים מידי יום.   0444יש אצלו כמעט 

אל תהיה אופטימי איפה שלא צריך  "לי זה לא יקרה"!!!אל תגיד  את המידע הזה חשוב לזכור בעיצומו של ראש השנה...
 להיות... כעת בראש השנה נפשיל שרוולים ונקח את העניינים ברצינות.

בלי התחמקויות... בלי טיוחים... בלי לערבב ובלי לחפש  כן... זה רציני!!! לגמרי רציני!! ה' רוצה שנחזור בתשובה!!! נקודה!!!!
 חיים קלים... )גם אם הם וורטים נכונים...(  וורטים שעושים לך 

המשפטים האלו אמנם לא פופולריים... הם נשמעים לקוחים מבית המוסר הישן והמרירי של הישיבות הליטאיות של פעם... 
נכון... אבל מה נעשה שהפעם הקורונה לא נשארה רק בליטא... אלא השתלטה על כל העולם... וזה קרה בר"ה שעבר!! וזו 

דה!!! זה מדובר פה באיזה מהלך בסוגיה שהוא נכון רק לפי שיטה מסוימת... זו עובדה!!!! המציאות היא שבר"ה הקודם עוב
ואם אנחנו רוצים לשנות את המצב אנחנו צריכים לקחת את העניינים ברצינות... לעשות  וזה קרה אז!!!נפל על העולם טיל!! 

זה לא הזמן להירגע!!!! אל דאגה...  זה לא הזמן!!! ולא להרגיע!!! לא!!!ים... חשבון הנפש מעמיק... להחליט במה אנחנו משתנ
בחג הסוכות נכנס עם הקב"ה לצילא דמהימנותא ואז נרגע... אז נפליג יחד עם הקב"ה ולא אכפת לנו מה יהיה... אבל כעת!!! 

נס בתוך חדר ולהינעל שם לכמה שעות... כעת זה יום המשפט!!!! כעת אנחנו צריכים לשנס מתנים וכל אחד מאיתנו צריך להיכ
ולהתחיל לעשות שיעורי בית מעמיקים... לעבור על הסדר יום שלי... במה אני בסדר ובמה לא... במה אני יכול להיות יותר טוב... 

ודות מה אני יכול לתבוע מעצמי יותר... ולב יודע מרת נפשו... כל אחד מאיתנו יודע לזהות לבד את החולשות שלו ואת הנק
 שטעונות שיפור... וקדימה... לחזור בתשובה...

כן!!! בדיוק כמו אנשי נינוה... אנחנו לא פחות מוצלחים מהם!!! אם יונה הנביא הגיע אליהם ועשה להם נו נו נו... הם תפסו את 
שבו מדרכם  כי מעשיהםעצמם לידיים וחזרו בתשובה באופן מעשי!!! עד שהעיד עליהם יודע תעלומות שוירא אלוקים את 

הרעה... אז כ"ש שאנחנו יכולים.. כן... לכל אחד מאיתנו יש את הרשימה הפרטית שלו... את הלקויות שלי... את המחדלים 
המעשיים שלי בעבודת ה' שרק אני יכול להזיז את עצמי... והקב"ה השנה עשה לנו נו נו נו... נו גדול!!! ואנחנו צריכים לתפוס 

 !!! ה' רוצה שינויים!!! נקודה!!!!את עצמנו לידיים נקודה!
--- 

בימים אלו יש כל הזמן משא ומתן האם יהיה סגר או לא יהיה סגר... זה בעד... זה נגד... הנציגים החרדים... חלקם בעד... חלקם 
 שהוא לגמרי לגמרי בעד הסגר!!! אתה יודע מיהו הנציג החרדי הזה???  חרדיאני מכיר נציג אחד  דבר אחד אני יודע!!!!נגד... 

בעשרת ימי תשובה. הירא את דבר השם לבו יחיל בקרבו בדעתו  הדרך הה' רבינו יונה בשערי תשובה.. בשער ב' זה לשונו: 

ו את דינו לפני שכל מעשיו בספר נכתבין. ובעת ההיא האלקים יביא במשפט את כל מעשה... ובעת אשר ידע כי יביא

ולא תעלה על רוחו לפנות על ימין או על שמאל מלך בשר ודם הלא יחרד חרדה גדולה וישית עצות בנפשו... 

ולהתעסק ביתר חפציו. ולא ישגיח לפתח ולשדד אדמתו ולא יפנה דרך כרמים. ולא יתרפה ביום 

ימי הדין והמשפט צרה... לכן מה נואלו היוצאים לפעלם ולעבודתם עדי ערב בימים הנוראים 

להיות רעיוניו נחתים. ולקבוע  ואינם יודעים מה יהיה משפטם... וראוי לכל ירא אלהים למעט בעסקיו

ביום ובלילה עתם ולהתבודד בחדריו ולחפש דרכיו לחקור. ולקדם אשמורות ולהתעסק בדרכי התשובה וכשרון המעשה. 

אז הנה!!! רבינו יונה מתפלא ולא   צון והתפלה נשמעת בו...ולשפוך שיח ולשאת תפלה ורנה. ולהפיל תחנה. והעת עת ר
במשפט כל  את האנשים שממשיכים שגרת חיים בימים קדושים אלו... איך אתם מסוגלים... הרי בימים אלו ה' מעמידמבין 

ממשיך כרגיל יצורי עולמים... הרי בשנה שעברה בימים אלו נפלה כזו גזירה קשה על העולם... ואתם עסוקים בלוודא שהכל 
ואין סגר?? מפחיד לומר, אבל מי יודע אם רבינו יונה לא מתפלל שיהיה כן סגר!!!! כן... הוא רוצה שנהיה קצת פנוים בימים 
אלו לחזור בתשובה ולהשיב חרון אף ה'... שלא נמשיך להיות כסוס שוטף במלחמה... בינינו לבין עצמנו... השבוע הרי אנחנו 

ת... ציפיתי מעצמי ומאחרים שהסליחות יראו קצת אחרת... וגארנישט!!! הכל היה נראה בדיוק כמו האשכנזים התחלנו סליחו
שנה שעברה... שום הבדל!!! אתה מבין לבד שזה לא אמור להיראות ככה... אנחנו אמורים השנה להתעשת קצת יותר משנה 

גר לא יהיה... אין שום סיבה שמשהו הכי קטן יזוז שעברה... והאם אתה רואה את זה באופק?? אם יהיה סגר אולי!!!! אם גם ס
לעצמנו... שלא תבין: גם אני מתפלל שלא יהיה סגר... אבל מה שבטוח משהו צריך להיות רציני... וזה חייב לקרות!!! אין מצב 

 שלא!! אחרת אנחנו לגמרי ישנים... עורו ישנים משינתכם.. קורונה לא תגיע לפה?!?!?
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 וצדקה... (-)תשובה ותפילהברוכים הבאים לשנת מעשר עני!!!! 

כן... ברוך ה'... זו שמחה גדולה להיכנס לשנה שכולה מעשר עני!!!! אתה יודע מה המשמעות של שנה של מעשר עני?? 
 לוחצים על הכפתור... והקב"ה משפיע בהתאם...המשמעות היא שזו שנה שכולה צדקה... כולה חסד ורחמים... אנחנו 

"בארבעה פרקים אבל!!!! השמחה אולי טיפ טיפה מוקדמת... כי יש משנה קצת מלחיצה במסכת אבות שאומרת: 

הדבר מתרבה, ברביעית, בשביעית, ובמוצאי החג של כל שנה ושנה, ברביעית מפני מעשר עני 

מוצאי החג של כל שנה ושנה מפני גזל מתנות שבשלישית, בשביעית מפני מעשר עני שבששית, ב

כתוב כאן שנכון!!! שנה של מעשר עני זו שנה שכולה צדקה וחסד ורחמים... אבל למי?? למי שבאמת נותן !עניים"!!

 מעשר עני... אבל אם לא נותנים... אז ח"ו... זה בדיוק הפוך... 
אה!! כי אז זה כבר יהיה קצת מאוחר... זה יהיה כבר לאחר ממילא תהיה רגוע... את המשנה הזו אנחנו לא נזכיר בשנה הב

השנה הששית... אבל כעת כשאנחנו נמצאים בפתחה של השנה הששית... כעת צריך לקרא את המשנה הזו מהמדה 
 טובה שבה!!!!

בארבעה פרקים הדבר מתמעט!!! הקורונה נחלשת עד שהיא נעלמת... מתי??? בשנה השלישית ובשנה הששית, ובחג 
סוכות של כל שנה ושנה... למה?? כי כלל ישראל נתבעים ונותנים!!! עם ישראל ממלאים את הידיים של העניים... ה

ומצוות הצדקה הזו משפיעה שפע של ישועה ורחמים... ובינינו... כלל ישראל באמת נתבעים ונותנים!!! יש בלע"ר כל כך 
ו אין שדות וכרמים... אז לכלל ישראל אין הבדל בין שנה הרבה צדקה בדורנו... אדרבה... בדורנו שלאף אחד מאיתנ

 חמישית לשישית... כל השנים שוות לטובה בצדקה וצדקה וצדקה...

אבל סוף סוף הזמן גורם והשנה הבעל"ט היא שנת מעשר עני!!! ו... וצריך עוד טיפ טיפה להתאמץ... משהו נוסף לכבוד 
יום מאוד דחוק... הנתונים העגומים אומרים שאחד מחמש עשרה השנה של מעשר עני... בפרט!!!! בפרט שהמצב ה

אנשים איבד את מקור פרנסתו... והמצב דחוק במיוחד... אז ממי שאין לו אי אפשר לבקש... אבל מי שיש לו צריך 
להתאמץ במיוחד... ואם אנחנו נחליט בראש השנה הזה להתאמץ ולהיטפל למעשה הצדקה הרי אל תשכח שצדקה היא 

ג' דברים המעבירים את רוע הגזירה... ובעזה"ש יתקיים בנו בארבעה פרקים הדבר מתמעט!!!! וזה יהיה בשנה אחת מ
פה לכל הנזקקים בכל -השישית ולכה"פ במוצאי חג הסוכות של שנה זו!!!! יהודים: צדקה!!!!! תרשו לי לרגע להיות ל

גוף מסוים... תרשה לי לעורר את תשומת לבך  כלל ישראל... אני לא מדבר על קופה מסוימת ואני לא המשווק של
לפקוח עיניים... ימינה ושמאלה וליזום ולהציע... מה אני יכול להוסיף במעשה הצדקה... לא!!! לא מספיק לי שתהיה 
הגביר הנדיב שהצלחנו לשכנע אותו לתרום כסף וכעת אנחנו צריכים לשבור את הראש איזה הוקרה לתת לו שלא ישכח 

 .. לא!!!! לא מספיק לי!!! אני רוצה שאתה בעצמך תפשיל שרוולים ותכנס לעובי הקורה... אותנו להבא.

זה לא עניים שלנו... זה עניים שלך!!! זה גלגל חוזר בעולם ש... שלא פוסח על אף אחד... אתה חלק בלתי נפרד 
נה תלך לקופת השכונה שלך מהתמונה... השנה אני פוטר אותך מלחפש אתרוג מאוד מהודר... סו"ס זה דרבנן... הש

ותשאל את גבאי הצדקה מה אני יכול לעזור... איך אני יכול להתרים את עצמי מעבר לתרומה האישית הנכבדה שאני 
 כבר נתתי... 

 אל תשכח!!! אנחנו בתקופה לא פשוטה!!! יש הרבה הרבה עניים ויותר מכל שנה!!! 

במסכת אבות אומרים לנו שזה תלוי במתנות עניים... במעשר עני!!! ואנחנו רוצים שהדבר יתמעט... רק יתמעט... וחז"ל 
כשבית המקדש היה קיים בשנה זו יהודים היו מוותרים על מעשר שני... מפסידים את הפק"ם המתוק שמצטבר 
להוצאות של אכילת מעשר שני בירושלים... והם היו מוותרים על זה בגבורה בשביל שנת מעשר עני!!! את כל העשר 

ז מהיבול ששנה שעברה העלינו לירושלים... לאתר די ביה יחדון רוחין ונפשין... אז השנה את כל זה אנחנו נותנים אחו
לעניים... להגיד לך שזה היה קל?? לא!! ממש לא!!! אבל צריך להתאמץ בשביל העניים... צריך לפעמים להקריב גם 

 ריגושים רוחניים למען הצדקה... 

לי רעיון מדהים!!!! השנה בתקופה של החגים ככל הנראה יהיה קצת פחות הוצאות סביב  יש גבאי קהילות יקרים:
הריגושים הרוחניים... השנה כנראה לא תהיה שמחת בית השואבה מטעם הקהילה... גם לא יהיו כל מיני פעילויות 

ים הגדולים שכרוכים נחמדות... אפילו בשמחת תורה לא ברור מה יהיה... השנה אין נסיעות מיוחדות וכל האירוע
בהוצאות גדולות... הרי השנה ככל הנראה הם לא יהיו... מה דעתכם לקחת את הסכומים האלו ולתת אותם לעניים של 
השכונה??? זה הרי לא רעיון שלי!!! התורה כבר מציעה את הרעיון הזה... אני כל שנה עולה לפחות חמש פעמים 

שני ואני עולה לאכול מפריה ולשבוע מטובה... אבל השנה התורה אמרה לי לירושלים... כי ב"ה מצטבר לי הרבה מעשר 
סטופ!!! קח את כל ההוצאות של התענוגים הרוחניים האלו ותקריב אותם למען העניים של השכונה... אז אותו דבר כאן: 

ה האחרונה לא היה יהודי יקר: אתה כל שנה נוסע כמה וכמה פעמים לאירופה לקברי צדיקים ולקבל השפעות... בחצי שנ
לך את ההוצאות האלו!!! מה דעתך לתת את ההוצאות האלו לעניים?? תחשוב על זה... זה יכול מאוד לעזור ולא רק 

דבר יתמעט... אתה כבר רוצה שהשמים יפתחו... כבר -לעניים אלא גם לך... סו"ס אתה כבר מחכה בכיליון עיניים שה
ים בזה אחר זה... די... אתה רוצה שנחזור לשגרה... אז הנה!! נכנסתי לך נמאס לך שכל האירועים בחצר הקודש מתבטל

 לחשבון בנק וגיליתי שיש לך מעשר שני שכעת מיותם... כל מה שנותר לך זה לעשות העברה לחשבון של מעשר עני...
---  
כל יהודי חייב בה... זה מצות י סוגים של צדקה!!! יש את המצות צדקה שיש שנ כאן שוב נדגיש מה שהוזכר גם בשנה שעברה:  

אלא נאמר שצדקה מעבירה את רוע הגזירה... לא על זה עשה כמו כל המצוות... שמי שלא מקיים אותה עובר על עשה... וככל הנראה 
ר כשאומרים שצדקה מעבירה את רוע הגזירה... מדובר על יהודי שמעוניין לגשת לעיסקת טיעון ולהחליף תיקים!!!! ואם נגז מאי??? 

עליו שיפלו עליו כמה תיקים לא נחמדים... הוא מעוניין להמיר אותם בתיקים מתוקים של צדקה וחסד... ולקחת על עצמו עול מסוים 
 של צדקה... תיק מתוק של חסד ואמת שישמש לו כתחליף לתיק פחות מומלץ של שאר התמודדויות בחיים... 

שעורים של בועז היא אמרה ברצינות תהומית לחמותה נעמי... עכ"פ מה שבטוח... כשרות חזרה מהלקט והפאה בשדה ה
אדם  )רות לא הייתה חשודה על כפיות טובה כפי שמוכח שם(היום בועז!!! כי זו האמת האמיתית!!!!  עשיתי עמוהאיש אשר 

 שעושה חסד הוא למעשה מקבל וזוכה הרבה יותר ממה שהוא נותן... לא נותר לנו אלא לקפוץ על המציאה...

 

  



 

  

 היכונו ליום ה'איכון' העולמי....
 (1)המשך מעמוד אייכה??? 

לפני  לא להירגע!!! לא להירגע!!ובכן: יהודים יקרים: 
כמה חודשים היו כאלו שדאגו להכניס אותנו 

 לפאניקה בשביל להיאבק נגד נגיף הקורונה...
יודעים שהפאניקה הזו לא הועילה כעת כולנו 

 בגרוש... אבל כעת???
כעת זה הזמן להיכנס לפאניקה!! כאן צריך להיות 

 בפאניקה!!!! 
אמנם האמת היא שפאניקה זה אף פעם לא דבר 
טוב... ואם היינו באמת בפאניקה מיום הדין... אז 
אדרבה... היה צריך להרגיע את הציבור... ועזרא 

את הלויים שיגידו לנו:  הסופר היה צריך לשלוח
ועתה אל תעצבו כי חדוות ה' מעוזכם... אכלו 
משמנים ושתו ממתקים ושלחו מנות... ככה היה 

 צריך להרגיע אם!!! אם היינו בפאניקה...
אבל היות ואת הפאניקה השארנו אי שם בחודש 
ניסן... וכעת הפאניקה היחידה שמעסיקה אותנו 

אז כעת כן צריך האם יהיה סגר או לא יהיה סגר... 
לעורר קצת פאניקה... יהודים יקרים: מה איכפת 
לכם מה יהיה בימים הקרובים... כן סגר לא סגר... 
אנחנו מדברים פה על הגורל של השנה כולה... אנחנו 
מדברים פה על למעלה מחצי שנה שה' תובע 
מאיתנו שינויים והקב"ה מגיע כעת למשפט ושואל 

ת עם הקורונה הזו?? כל אחד ואחד מאיתנו מה עשי
 ?  מ י ל י מ ט ר ? ?האם זזת  

עזבו את  זה מה שצריך להטריד אותנו בימים אלו!!!!
הפרטים הטכניים של מה יהיה בימים הקרובים... אל 
תדשדשו בהם... מספיק בזבזנו את הימים האלו 
בשנה שעברה על קשקושים של בחירות וכדו'... 

.. האם יהיה לי וכעת אנחנו שוב עסוקים באגו שלנו.
את המקום הקבוע שלי בתפילות ימים הנוראים 

וה' כעת  המלך כעת בשדה!!!!האלו... עזוב את זה... 
יוצא ממקומו הקבוע ומוכן לשינויים... השאלה היא: 
אם גם אנחנו מוכנים לשינוים... או אנחנו ממשיכים 
להיות תקועים בבלטה שלנו וכעת הראש שלנו תקוע 

פה נהיה בימים הנוראים... אז שוב בנוחיות שלנו אי
אנחנו חוזרים לראש הקטן... ושוב אנחנו מסכנים 
את היריד!!! את הימים הגורליים ביותר בשנה.. די... 
עזוב. צא מהריבוע. צא מהפיצי'פקעס... בא נדבר על 

 ???!המפה הרחבה... מה הלאה.. מה איתנו
--- 

כעת  וכעת... אחרי שהדברים הונחו על השלחן...
בא ננסה להתחיל לקרא את המפה לרוחב... 
ובכן: הנתון המפחיד ביותר בראש השנה הוא 
לא פחות ולא יותר שביום הזה הקב"ה כביכול 

זה היום היחיד שאנחנו  בידיים שלנו!!!!כביכול 
קובעים את הסדר יום והכל מתחיל ונגמר בנו!!! 
כי היות ואין מלך בלא עם ואנחנו עמו וצאן 

. אז אנחנו אלה שקובעים האם הקב"ה מרעיתו..
אם  כלומר: ועד כמה...יהיה מלך על העולם 

בשנה האחרונה... פתאום בחודש אדר הגיעה 
הקורונה ותפסה את הכתר ואת המושכות והיא 
נהייתה המלכה הבלתי מוכתרת על חלק 
מהנהגת העולם... המשמעות היא שאנחנו לא 

עוז  כ"כ המלכנו את הקב"ה... לא מספיק נתנו
לאלוקים... ולא מספיק איפשרנו על ישראל 
גאוותו... וממילא נשאר מגרש פנוי ממלכות 

 'כוביד'ה'... שבשטח הזה ניתנה הרשות ל

ועל המדוכה הזו אנחנו   .להשתלט ולמלוך
ולחשוב  צריכים לשבת בכובד ראש בימים אלו!!!

כל אחד עם עצמו... במה אני לא בסדר... ואיזה 
לי בחיים ששם אני עדיין לא  שטחים אפורים יש

מוכן נפשית להמליך את ה' עלי... ש... 
שבשטחים האלו הקורונה מצאה מקום פנוי 

 והמליכה את עצמה שם... 
כן... אם היינו ממליכים את ה' לגמרי לגמרי עלינו... 
לקורונה לא היה שום אחיזה של שליטה בעולם!!!! כי 

נה היה מלכותו בככככל משלה... ואם תכל'ס לקורו
מקום להתגדר בו ולהמליך את עצמה... זה רק בגלל 
שהשארנו לעצמנו כמה שטחים... ש.. שאת זה 
תשאיר לי רבש"ע... פה אני לא ממליך אותך!!!! פה 

ואת השטחים האלו אנחנו אני משאיר מקום פנוי...  
כל אחד מאיתנו צריך להפעיל  צריכים לאתר...

.. איפה המקום שלי. "אייכה"איכונים לזהות איפה ה
 'איכון'-ההזה שבו העדפתי להתחבאות ולהסתתר מ

 של אבא שבשמים... ולעשות מה שאני רוצה...
---  

 כן... זה בדיוק מה שקרה בראש השנה הראשון!!!
באותו יום אדם הראשון המליך את ה' על כל העולם 
חוץ מאיזה פינה אחת קטנה שהוא השאיר לעצמו... 

עץ הדעת... ש... תן לי  איזה חיבור לרשת שנקראת
רבש"ע... תן לי להיות בעניינים.. תן לי לדעת מה 
קורה... תן לי  להתחבאות ממך ולאכול קצת מהמידע 
שלא רצית שאחשף אליו.. תן לי פינה קטנה שתשאר 
לי!! זו תהיה הממלכה שלי הפרטית!!! שבמקום הזה 

 כון...האיאתה יתברך לא תהיה המלך!!! ואז הגיע 
איפה אתה  כה!!!איהתהלך בגן עדן ושאל והקב"ה 

בני יחידי? איך השארת פינה אחת של חלל ריק 
 בעולם ששם אני לא מלך...  

עד עצם היום הזה... הראש השנה שלנו הוא לסגור את 
לתקן אותה!! לגדור אותה!!! את החלל הפינה הזו!!! 

הזה שנפער ביחוד ה' שאדם הראשון חטא ואמר 
לך!! בשביל זה אנחנו בראש לה'... כאן אתה לא מ

השנה מגיעים וממליכים את הקב"ה על כל העולם... 
בעיקר על  אלא בעיקר!!!!אבל לא רק על כל העולם... 

  אותה פינה קטנה...
על אותו בייבי שאדם הראשון השאיר לעצמו... ולכל 
אחד מאיתנו עם הבייבי שלו.. ואנחנו פה בשביל 
לתקן את החטא הזה ולומר לאבא שבשמים: שאתה 
מלך על הכל הכל הכל כל!!  גם על הבייבי האישי 
שלי... גם על הפינה האישית שלי... על עץ הדעת 

מחוץ  שלי... אבל לא!!! אני לא משאיר פינה אחת
 זו עבודתנו בראש השנה... וזו עבודה!!!!ליחודך!!!   

אוי אוי... כמה פינות כאלו יש לנו בחיים... כן... אני 
מוכן לתת לקב"ה הכל... אני מוכן להחמיר קלה 
כבחמורה... אבל את הפינה הקטנה הזו והזו תשאיר 
לי!!!! את המכשיר הזה... את המידע הזה... את 

ני לא מסוגל לוותר... את העוד החולשה הזו שעליה א
)כל אחד והנקודה הרגישה שלו... במידה וזה קצת צניעות...  

אז הנה!!!! זה בדיוק מה שקרה לנו  מנוגד לרצונו יתברך...(
בר"ה דאשתקד.. הקורונה קיבלה רשות להמליך 
ולהשליט את האנטנה שלה... על מה?? על כל הפינות 

א מגודרים השכוחות האלו... על כל השטחים הל
האלו שהקב"ה לא הומלך עליהם... שם הקורונה 
קיבלה רשות ומקום להתגדר בו!!!!  כל מיני פינות 
שרח"ל ה' ראה ערוות דבר ושב מאחריך ושם 
הקורונה קיבלה שטח פתוח לכבוש  ולקלקל ולדכא 

ולשגע את העולם הכ"כ יפה והשליו ומושלם שה' 
 ברא... 

 ו צריכים לטפל!!!בשטחים הלא מגודרים האלו אנחנ
את השטחים האלו אנחנו צריכים להחזיר לבעלים 

 האמיתי שלהם!! 
הגיע הזמן שנבין שאת הקורונה אנחנו לא נגרש 
בסגר... ולא בשום דרכים טבעיות אחרות... כי אם 
הקורונה קיבלה כח וממשלה... היא קיבלה את הכח 
הזה רק מאיפה שהקב"ה עדיין לא מלך!!! בשטחים 

הבוהקים האלו שאנחנו השארנו את ה' האדומים 
מבחוץ כביכול... שם הקורונה קיבלה מקום להתגדר 
ולהתבצר בו ומשם היא צוברת תאוצה ושולחת 
זרועות לכל מקום... בשטחים האדומים האלו אנחנו 
צריכים לטפל... לכל אחד מאיתנו יש שטחים פתוחים 

יכון של אבא שבשמים עובר כאלו שהא ואדומים
בני היקר איפה אתה... למה אתה  ייכה...אושואל: 

חושב שאני לא פה?? למה אתה מבריח אותי ומסלק 
 אותי מכאן?? 

מבין שאם אני צריך לשאול  א  אתה לא
 כ ה ... י 

התוצאה הישירה היא  א י כ ה  ישבה 
 )בידוד?( בדד...

אתה לא מבין שאם אתה מגרש אותי ואני לא נמצא 
ידיך פורץ דלת  פה... המשמעות היא שאתה במו

ופותח פתח למלך אביון... לקורונה או לכל משחית 
ומגיפה ופגע רע וכל מחלה וכל תקלה שמיד קופצת 
כמוצא שלל רב.. הנה... מצאתי שטח פנוי שבו אני 

 יכולה למלוך!!! 
השמירה היחידה של יהודי זה רק אם  תבין בני היקר:

מלכותו יתברך בכככככככל משלה... רק אם אתה 
ל על עצמך עול מלכות שמים לגמרי לגמרי לגמרי מקב

של אבא  -ומקבל על עצמך להיות לגמרי שלי
שבשמים.. רק אז אתה ממגר את הקורונה!!! רק אז 
אתה נהיה ירוק! לעומת זאת כל פינה לא פתורה 
שאתה משאיר לעצמך. יש פה פירצה שקוראת למלך 
זקן וכסיל לשלוט והוא מביא את כל הצרות האלו 

זו המפה!!!! ואת המפה הזו צריך לקרא בעיון ו... עלינ
 גדול בערב ר"ה!!!!

--- 
 תכל'ס... מה כעת מוטל עלינו לעשות???

כעת תשב בינך לבין עצמך ותעביר לנגד עיניך את 
הסדר יום השגרתי שלך... ותאר לעצמך שפתאום 
הקב"ה מופיע פה מולך... תנסה לבדוק כמה פעמים 

ושהקב"ה צריך לשאול  ביום היית צריך להתחבאות
 אייכה.

לא הבנת... אז אני אסביר את זה הבנת מה אמרתי?? 
נכון היית  ובכן:בשפה מדוברת של שנת קורונה.. 

בבידוד?? נכון לא הצלחת לבטל את זה במשרד 
הבריאות??? נכון התפוצצת במשך שבוע ימים בבית?? 
הרי בינינו.. תסתכל לי בעיניים... הרי לא היית 

.. יצאת מידי פעם מהבית... נכון?? )ראיתי פראייער.
אותך...( נכון שכל פעם שיצאת מהבית היית על 
גחלים... נכון שזכרת להוציא את הבטריה מהפלאפון 

שהיית רוצה לפגוש  ש ה א ח ר ו ן  וכו'... נכון שידעת 
 אותו עכשיו זה המשטרה... נכון??? 

  אז זהו!!! שאותו סיפור בדיוק עם אייכה!!!
ב"ה דווקא נתן לך מרחב פעולה הרבה יותר הק

מהבידוד של משרד הבריאות... אבל מידי פעם אתה 
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בכל זאת מרגיש מחנק ומתחשק לך ככה 
לפרוץ... להפר את ה"ה' בדד ינחנו..." מתחשק 
לך קצת לפרוץ את ה"הן עם לבדד ישכון" 
מתחשק לך לשזוף את העין במה שה' לא כ"כ 

פש מעמיק בינך אוהב.... כעת תעשה חשבון נ
לבין עצמך... כמה כאלו צמתים יש לך ביום ש... 

שהיית רוצה לפגוש אותו כעת  ש ה א ח ר ו ן ש... 
זה הרבש"ע בכבודו ובעצמו?? תנסה להעביר 
את כל הסדר יום ואת כל השבוע שלך מול 
העיניים ותסמן לעצמך כמה כאלו "יציאות" יש 

יה כמה פעמים ביום אתה מנתק את הבטרלך... 
של המצפון כדי שה"אייכה" של אבא שבשמים 

  לא יתפוס אותך בתוך עץ הגן...
אז זהו!!! כל צומת כזו בחיים זה עצמו מגרש 
ההמלכה של הקורונה... בצומת הזו שבה 
"הצלחת" כביכול להתחבא מהקב"ה ושהקב"ה 
לא יהיה שם מלך... שם נתת לקורונה את 

 השטיח האדום למלוך!!!!
ואת השטחים האלו אנחנו צריכים לנקות... 
לסגור... לגדור... לצמצם מעגל הדבקה... לגרש 
את המלך הלא רצוי ולהמליך את אבינו 

 שבשמים שם.. 
--- 

וזה אולי נשמע לך משהו רחוק... וכי יש לי 
צמתים בחיים שאני לא רוצה לפגוש את 
הקב"ה??? אז תנוח דעתך... יש ויש!!! רבי יוחנן 

אי לא חשש להגיד את זה בפה מלא ביום בן זכ
פטירתו!!! כשאדם חוטא אומר הלוואי ולא 
יראני אדם... לכל אחד מאיתנו כולל כותב 
השורות בעצמו יש את הרגעים שלנו ש... ש... 

 שאני מאוד מקווה שה' לא מצלם כעת... 
אז כמובן שאצל בן עליה מרומם זה מתבטא 

אני במחשבות מסוימות שעולות לו בראש ש
מאוד מקווה שה' לא מטייל במחשבות שלי 

ואם זה אחד  )און אם ראיתי בלבי לא ישמע ה'(כעת... 
כמוני... אז אני מאוד מקווה שה' לא מסתכל 
בשיחות אחרונות לראות כמה זמן בזבזתי על 
המידע של משרד הבריאות ולמעלה "בקודש..." 
וכן הלאה וכן הלאה... כל אחד מאיתנו בחולשות 

. שהאחרון שהייתי רוצה לפגוש אותו זה שלו..
כעת זה אבא שבשמים!!!! ובמקומות האלו צריך 
לטפל!!! לא בטוח שאפשר לסגור את כל 
הפינות!! אבל לכה"פ לטפל בהם!! להגדיר 
ולגדור אותם!! לתחם אותם!!! אין שום בעיה 
לקחת שטח ולסגור אותו ולכתוב עליו... בעתיד 

תה זה שטח אדום... יבנה פה עוד בנין... ולעת ע
שטח סגור... כן... יש חולשות שעדיין אני לא 
מתגבר עליהם... וישבתי בחשבון הנפש והגעתי 
למסקנה מול הרבש"ע שהנושא הזה עדיין גדול 
עלי.. אין בעיה! אבל לא לברוח!!! לא להשאיר 
שטחים פתוחים ש... שהקורונה יכולה להיכנס 

ן שם עם כל החמולה ולהפעיל את המואזי
ולהשתלט על עוד גבעה לא כבושה אצלך... צריך 
שלכל פינה במשך היום יש את המקום שלה!!! 
את ה"בכל דרכיך דעהו" שלה!!! אם אתה חושב 
שאתה צריך לשמוע כל לילה מוזיקה ולפטפט 
קצת... אין בעיה... תגיע למסקנה הזו בישיבת 
צוות עם אבא שבשמים וזה יהיה חלק בלתי 

כיהודי... אבל אם הלילה נפרד מהחיים שלך 
נהפך להיות לחגיגה כזו שאני מבלה את הערב 
ולא עושה כלום עם עצמי... כאן פתחת לקורונה 
חאפלה... אם הערב שלך חסר כל גבולות וחסר 

מינימום של קבלת עול מלכות שמים... אז את מי 
המלכת על הערב שלך??? את הקורונה ש... שמה 

ואנחנו מוצאים את הפלא שהיא חוגגת בשעות הערב 
עצמנו בסגר לילי... עוד דוגמא: יש כאלו שביום יום 
הם דווקא די רציניים... הם בסיידר... אבל כשאני יוצא 
לנופש... כשאני יוצא לצימר...? כעת תן לי לחגוג... 

תיכף אשוב... תן לי עכשיו קצת מנוחה  -בורא עולם
ל אל תתן לאייכון ש אז זהו שלא!!!מהיידישקייט... 

אבא שבשמים לקונן איכה... אל תתן לכח הרע 
להמליך את עצמו ולהשתלט בכל מיני שטחי הפקר 
שלא המלכת בהם את הקב"ה... בימים אלו אנחנו 

 נמליך את הקב"ה על עצמנו לגמרי לגמרי!! 
--- 

בר"ה הזה אעמוד בקדושה של מוסף ואכוין: כבודו 
קבל מלא עולם!!!!!! רבש"ע: אתה מלא עולם... אני מ

עול מלכותך יתברך על כל פינה בחיים שלי!!!!! 
ומהמקום הזה... מההמלכה המוחלטת הזו כעת יש לי 

  איה!!!!!!את האפשרות לזעוק זעקה גדולה ומרה: 
אבא שבשמים: אייכה!!! די... תאמר לצרותינו די... 
תאמר הנני למבקשיך... שלא נסתובב במשך השנה 
עם איכונים ונזעק אייכה... המצא לנו בבקשתנו ואל 

 תהיה סגור ממנו כל השנה כולה... 
במשך השנה הזו היו הרבה רגעים... שהייתה לי 

! דמעתי לחם יומם ולילה באומרם אלי כל היום איה!!!
איה אלוקיך... היו לי רגעים של "ואנוכי הסתר אסתיר" 
שאני שאלתי את עצמי אייכה והחילונים גם הם 
הקניטו אותי ואמרו לי: איה אלוקיך... איפה האלוקים 
של הערים האדומות האלו... ומאיפה מגיעה השאלה 

 "איה" אלוקיך??
איך אומר השיר?? למה למה למה למה יאמרו הגוים 

 ?איה אלוקיהם
נו... באמת למה??? למה באמת יש כזו שאלה "איה" 

 אלוקיך??
אתה יודע למה??? כי בראש השנה הראשון, אדם 
הראשון התחבא מה' והשאיר לעצמו פינה אחת 
לעצמו... ואז ה' יצא לחפש אותו באיכונים ושאל 
"אייכה"!!! כאן!! ברגע הגורלי הזה אדם הראשון הוריד 

שאלה המדממת לעולם את ההסתרת פנים ואת ה
 "איה אלוקיך"?? 

והנה!!! שוב מגיע ראש השנה... ושוב אנחנו חוזרים 
לאותו יום ויש לנו אפשרות לסגור את הפינה הזו!!! יש 
לנו אפשרות לתקן את חטא אדם הראשון ולפנות 
לאבא שבשמים ולומר לו: כבודו מלא עולם!!! אני 
ממליך אותך על כל כולי!! לא משאיר לעצמי פינה 

 ת... אני עבד שלך לגמרי... אח
ככה???? אם ככה... יש לי רשות כעת לעמוד ולזעוק: 

 איה!!!!!!!!!
ולפתוח את השער של ההיכל הכי הכי גבוה בשמים... 
שנקרא "איה"!! ולהריק משם ישועות ורפואות וכל 
טוב... בטח... סגרנו את האיכון האחרון... מילאנו את 

ברוך הבא התיקון  כל העולם כולו ביחודו יתברך...
השלם... והיה ה' למלך על כל הארץ ביום ההוא יהיה 

 ה' אחד ושמו אחד... אמן.
 
 
 
 
 
 
 
 

 
עקב הביקוש משנים עברו, יצאה מהדורה  חדש:

מצומצמת ומתוקנת של החוברת בשובי 
 לירושלים, על יום הכיפורים וחג הסוכות, 

 )שנקראה בשם "ואומר להם תטהרו(
 בבני ברק. ניתן להשיג במוקדים

--- 
יצא לאור מהדורה מחודשת ומורחבת  חדש:

 )שיצאה כבר בשנה שעברה(של החוברת לנשים 
בתפקידם הרוחני בר"ה  הרחק מבית הכנסת 

 ומהאוירה של התפילות... שם החוברת: 

  "והיא תהלתך"
ניתן להשיג במוקדי המכירה של גיליון זה, 

 המפורטים כאן לקמן.
---  

 

 הקונטרסניתן לקנות את 
 -וירא והנה איל אחר נאחז

 בסבך בקרניו
בענייני ראש השנה והמסתעף, ממאמרים 

 הנכתבים בגיליון זה,

 1946444450בפלא': 

190-5463159      
כמו כן ניתן להשיג חוברת זו אצל הנציגים  

      .   הממונים שבישיבות
---  

 ניתן להשיג במוקדי המכירה: 
 1934000139שפירא:  :אופקים: רושליםי

 1905050500שרגל:  -אחיסמך

 135153145 -אלעד
 1914001300 -אשדוד

 רמה ב', מש' צוויבל. 5נהר הירדן  בית שמש:

 1946491556 ב' אזור רמי לוי ביתר עילית
 1946403145  רחובות:
  1946453940נתיבות: 

 

   1994506496 -5קבוץ גלויות    בני ברק:

  1905005050 )פינת דסלר, דרייפוס( 34חזון איש 
 1905413604 -אזור הרב קוק -רבי עקיבא

 .  00משפחת בוים רחוב השלושה 
  1905404591 -01הרב גניחובסקי קרית הרצוג: 

 
 

 . 01רחוב נחמיה מרכז העיר:  : ירושלים

 קומה ב'. 05רח' הרב פרנק : בית וגן
  1905065545 -ת א'רמו

 קומה ב' 45רובין  -רמות ד'
 1905460060 05המ"ג  רוממה:

 1946450994 -בן עוזיאל גבעת שאול:
 1933046640 -הר נוף

 1905005459 -נווה יעקב
 1905404900 -טלזסטון
 1946496940 -תל ציון

 

 5054560-190  3 מרומי שדה  קרית ספר:
 165540591 04 חפץ חיים

 )כולל עטרת שלמה( 1933015045 -ברכפלד
 1905444559 -גרין פארק

 1905035444 פיצוחי בראשית:
 ישיבת תפארת ישראל או  5זבולון  חיפה:  :צפון

 א זלושינסקי.60נווה שאנן: חניתה        
  1946409401 לתאםקריצלר  א'4הורדים   :רכסים

 משפחת שטיימן. 1905034049 -כרמיאל
 1946440394  -טבריה

 1933005190 סימן טוב 4649מאור חיים צה"ל  -צפת

 1905464654 -עפולה
 
 

 . 01רחוב נחמיה מרכז העיר: 

 קומה ב'. 05רח' הרב פרנק  בית וגן
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   חברותא הלילית "בלכתך בדרך" לירושלים... מסכת ביצה או מסכת שבת?? ה

ערב יום הדין... השעה ארבע וחצי לפנות בוקר... שלמה צועד בזריזות לניקבת המעין לטבול ולטהר את עצמו לפני אמירת 
ילה...  ועכשיו אני קצת הסליחות... האמת היא שבהתחלה התלבטתי האם להצטייד בעששית... או שאסתדר לגשש איכשהו באפ

 מתחרט שלא הבאתי עששית... כי יש חושך מוחלט... לא רואים כלום... 
להאיר דווקא לקראת סוף הלילה... אבל הפעם  מתחילההאמת היא שקצת 'בניתי' על הלבנה... בדרך כלל בסוף החודש הלבנה 

בערב יום הדין!!!  אל תשכח שהיום יום ששי... וכעת היא לא הופיעה!! וזה מחזק אצלי את ההשערה ש... שכנראה אנחנו באמת 
עדיין אף אחד לא יודע מתי יהיה ראש השנה... האם מחר או מחרתיים... הכל תלוי בראיית הלבנה... האם היום לקראת השקיעה 

תתקבל יצליחו לראות את הלבנה או לא.. אם היום לקראת ערב יראו את הלבנה בחידושה הרי מחר בירושלים מיד בבוקר 
העדות ויקדשו את החודש ורבן גמליאל יתקע בשופר... ומיד נתנה תוקף קדושת היום כי הוא נורא ואיום ומלאכים יחפזון... 

 ואם לא... אם לא יראו את הלבנה... אז ראש השנה יחול רק במוצאי שבת... 
ובים של ראש השנה... והשנה!! היות והיום עכ"פ פה, בכפר שלנו, בבית חורון התחתון... אמורים בשלב זה לעשות שני ימים ט

הראשון חל בשבת אז לא יתקעו בשופר... ורק ביום השני יתקעו בשופר... עד!! עד שיספיקו לבא השלוחים ויעידו שכבר אתמול 
לא התקדש החודש, וא"כ היום יום חול... )ואם השלוחים יספיקו להגיע לפני התקיעות אז גם את התקיעת שופר של יום השני 

 נתקע... כי התברר שזה יום חול(
עכ"פ כבר כמה ימים שאני מתלבט ומתלבט האם לעלות לירושלים לראש השנה או לא... כמובן שעיקר ההתלבטות שלי היא 
סביב התקיעת שופר שאני אולי מפסיד במידה ור"ה יחול בשבת... בקיצור: אני כבר כמה ימים מתלבט ומתלבט ולא מצליח 

עכשיו!!!! ברגעים אלו!! שאני עומד כעת במעין באיילת השחר מול החושך המוחלט של ערב ראש השנה... אני להכריע...  אבל 
מתחיל לחשוד ש... "שיהיה החושך סיבת האורה", החושך המוחלט הזה של ערב ראש השנה )ללא לבנה( מחזק אצלי את 

..  ואם ככה... אז אולי באמת כדאי לעלות ההשערה שאנחנו באמת הולכים לראות את הלבנה בעליל בשקיעה הקרובה.
 לירושלים...

ירדתי וטבלתי, עליתי ונסתפגתי, לבשתי בגדים נקיים... ו... והתחלתי צועד בסילודין לבית הכנסת... לאמירת סליחות דערב  ---
 ראש השנה... ולפתע... אני שומע תנועות... מישהו פה מתקרב בעלטה...  מי... מי זה??

"זה הולך" להיות נקי... זה אתה!!  צפרא דמרי טב... הגעת בזמן הנכון... אני בדיוק חושב עליך... מה אתה אומר??  אוהו... יע
 מה אתה אומר...? מה נראה לך??? הערב או לא?

מחר... ולכן אני מציע דבר ראשון שנקבע או היום או  יום הדין בודאי מגיע!!תקשיב... לא יודע... דבר אחד אני כן יודע: ש
חברותא בכל מחיר... עכשיו: מה בדיוק ללמוד?? עזוב כעת... בא נחליט שהחברותא תהיה ב'קבלנות', מה שבטוח אנחנו 
לומדים... אנחנו נקביל את פני השנה החדשה בעסק התורה בעמל ויגיעה...  ולפי ההתפתחויות אנחנו נראה איזה מסכת 

ם היום בלילה זה ראש השנה אז אנחנו נתנייה שמעתתא דמסכת ביצה.... נגרוס את הששים שבותים דרבנן דהלכות ללמוד...  א
יו"ט, ואת כל הכ"ה פלוגתא דב"ש וב"ה ביו"ט... ובפרט בראש השנה שכל עניינו קבלת עול מלכות שמים, אין דבר יותר גדול 

ת את כל איסורי דרבנן דיו"ט כקבלת עול, אבל מצד שני!!! אם היום מלהיות 'דברי סופרים', ולשנן ולמנות ולספור בחביבו
 בלילה לא יראו את הלבנה, אז זה שבת קודש... ואם ככה אנחנו נלמד שמעתתא דשבת... 

 זה הדבר היחיד שעדיין לא סגרנו!!! מה ללמוד... איזה גירסה... חוץ מזה אנחנו יחד!!!
 ... אנחנו חברותא... 'מזל וברכה'.אין בעיה!! בא נסגור על היומיים הקרובים

בסוף הוחלט, מה שבטוח בטוח, אנחנו מתחילים מסכת שבת!! כי סו"ס היום יום ששי ושבת הרי ודאי מגיעה... ורק במשך 
 הלילה והיום אנחנו נדע האם הוחלט לקדש את החודש וזה יום טוב או לא... 

את הלבנה... ואכן!!!! ראינו... ראינו אותה בחידושה... נראית בעליל... ביום ששי לפני השקיעה עמדנו שנינו דרוכים לראות ---
קדימה... יוצאים לדרך... איזה יופי... "אורחין רחיקא וצוותין בסימא..." ללכת יחד במשך לילה שלם לירושלים המשמעות היא 

 לבית ה' בלילות..." ההולכיםשהולך להיות פה שטייגן נפלא... ממש "עבדי ה' 
בערב... יצאנו לדרך... אנחנו כעת צועדים לירושלים... כעת אנחנו מתחילים לגרוס את השבותים דשבת... אנחנו  60.00השעה 

כעת ביציאה ממושב בית חורון, לפי הצפי  יש לנו כעת צעידה של שעתיים עד הישוב גבעון... במשך השעתיים האלו אנחנו 
רוק את  השבות דחורש וזורע... אח"כ עברנו לח' שבותים דדש... ומשם עברנו רוצים להספיק את כל 'סידורא דפת', והתחלנו לס

לשבות דטוחן... שם התעכבנו הרבה זמן עם כל הפרטי שבות דשחיקת סממנים ורפואה בשבת... אח"כ עברנו למבשל על כל 
 רה הגענו לגבעון בשעטו"מ... הלכותיו החמורות ו... והנה... אנחנו כבר רואים את גבעון מרחוק... בשבות דבורר מרקד וזו

בלילה!!! עוד כמה דקות חצות לילה של... של היום הקדוש או של  65.00נעצרנו לפוש למשך כמה רגעים... ו... ונו... כעת השעה 
ערב יום הקדוש... כן.. מה הלאה... האם ממשיכים לגוזז את הצמר או נדלג לשבות דהמוציא מרשות לרשות... החלטנו 

וגיית הוצאה!!! אוהו... את הוצאה אני כבר לא מאמין שנגמור עד שכבר נגיע לירושלים... התחלנו למנות את כל שמתחילים ס
סוגי הכרמלית... קרפף... לחי, קורה, שיירה, ואת כל הפטור אבל אסור דהעושה מקצתה, ואת כל פרק במה אשה ובמה בהמה, 

!!!! שכחנו למנות את השבות דר"ה שחל בשבת שאסור לתקוע בשופר, כל השבותים דדלמא אתי לאיתויי.. ואוי... איך שכחנו
רק שמא יטלנו בידו, וכן בלולב, וכן במגילה... איך אשתמיטתיה... איזה מחדל... עד היום יצא לנו ברשימה שיש ל"ז שבותים 

 ם!!!! שבותים בהוצאה... דברי סופרי 30בהוצאה, כעת נוספו עוד שלושה... מהיום תזכור יענקי... יש 
היינו כ"כ עסוקים ב"חביבים דברי סופרים" ש... ש... שלא שמנו לב שאנחנו כבר ממש בכניסה לירושלים... ו... ופתאום נהיה עומס תנועה 
כבד... בטח... יש פה אלפים ורבבות יהודים שראו את הלבנה בעליל...  פתאום הזדעזעתי כולי!!! יענקי... מרוב שאנחנו שקועים במסכת 

. שכחנו את עצמנו!!! אתה לא רואה את העויילם הענק שצועד כאן במהירות לבית יעזק להעיד עדות החודש... זאת אומרת: שלפי כל שבת..
התחזיות בעוד שעתיים שלוש יתברר ש... ש... שהיום ראש השנה... אז אני חושב שכדאי לעצור כאן עם מסכת שבת... בא נפתח מסכת ביצה... 

לו שעד הרגע האחרון אי אפשר לדעת... ר"ג יכול פתאום להחליט מאיזה סיבה שתהיה ש... שרק מחר יום הדין! ובשמים יענקי הסכים!!! אפי

אבל בפשטות זה לא יקרה... טוב... "סוגרים" את מסכת שבת שבראש... וכעת "פותחים" את מסכת ביצה... אז דבר   יסכימו איתו.
וק והאהוב שאיתו מתחילה מסכת ביצה... ביצה שנולדה ביום טוב... ובר"ה יש ראשון!!! לפני הכל!! מתחילים עם השבות המת

)זוכר שבפסח האחרון היה חסר ביצים??? נו... מתי זה נגזר?? בראש השנה האחרון!!!! בשמים היה "מסכת" דין מיוחד שנולדה בזה אסורה בזה... 

עכ"פ בהמתנה הממושכת בחצר בית יעזק הספקנו לגרוס יחד  ביצה...( ביצה והוחלט שיהיה חסר ביצים... והיה עוד כמה דברים חוץ ממסכת
את הששים שבותים דיו"ט... לא הספקנו לסיים... ולפתע נשמעה תכונה... רבן גמליאל יצא והכריז מקודש!! וכל העם אחריו 

 !!!!! אשרי העם שככה לו...   באותו רגע הכל נהפך לחרדת אלוקים... בכיות... התעלפויות... הנה יום הדין!! מקודש מקודש.. 
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 בקרוב ממש
מסר מרגיע לקראת תפילות ימים 

 הנוראים:
במוצאי שבת האחרון הגעתי לסליחות... מאוד 
רציתי להתפלל בכוונה... להתרגש... ולעורר 

 רחמים כמו שצריך... 
לצורך העניין שתיתי כוס קפה לפני כן... ואח"כ 
עוד כוס קפה...... אפילו קצת נחתי בשבת 

ותכל'ס... אחרי  )בלי לומר שזה לצורך מוצ"ש(בצהרים 
כל ההכנות... כשהגעתי לסליחות הייתי עייף!!! 
מפהק!! לא הצלחתי להתרגש... לא לבכות... לא 

 כ"כ לכוין... והייתי מאוד מאוכזב מעצמי...
 רציתי להתפלל טוב!!! ו... ו... ולא הצלחתי... 
 פתאום תפסה אותי מחשבה: רגע רגע רגע... 

צריך להתרגש בתפילה??? אולי  שאנימר מי א
הקב"ה צריך להתרגש?? סו"ס אני הרי מתפלל 
אליו... אני רוצה שהתפילה תגיע אליו... אז מי 
אמר שאני זה צריך להרגיש ככה תחושה 

---עסיסית... מי אמר שאני צריך להרגיש ש
 התרגשתי... 

מספיק שהקב"ה מתרגש!!!! ומי אמר 
בהתרגשות שלי...  שההתרגשות של הקב"ה תלוי
 ---הוא יכול להתרגש גם בלעדי... 

זה כמו במסיבת סידור שהילדות הקטנות 
מתאמנות על כמה משפטים שהם צריכות לשיר 
ולהגיד עם הסידור ביד... שה' יתן כח לאמא... 
ושאני אעשה לה הרבה נחת ושהיא תוכל לגדל 
אותי וכו' וכו'... והילדות לא מבינות מילה וחצי 

)כמובן שלא מבינות את מה שהם אומרות... מילה מ

אבל האמא והסבתא יושבות שם  המשמעות...(
במעמד ובוכות ובוכות ומתרגשות עד עמקי 

 נשמתם מעצם המשפטים הנאמרים... 
זאת אומרת: זה שהילדה בת השש לא מבינה מה 
היא אומרת... זה לא מפריעה לאמא שלה 
 להתרגש מאוד מהמשפטים שהיא אומרת!!! כי

 אמא מבינה!! וזה מספיק... 
כשאני מתפלל בראש השנה ואני  אותו דבר כאן:

אומר לקב"ה "ונתרחקנו מעל אדמתנו ואין אנחנו 
יכולים לעשות חובותינו בבית בחירתך" אז אני 
צריך להסתכל בפירושים כדי להבין מה צריך לכוין 
כאן... אבל אצל אבא שבשמים... ברגע שאני 

אום כל ההיסטוריה צפה אומר כזה משפט... פת
בבת אחת על השלחן... כל האינסוף אהבה וחיבה 
שהיה בזמן שבית המקדש קיים ובד בבד כל 
הצרות והיסורים שיש לעם ישראל משנות דור 
ובפרט בשנה האחרונה... הכל צף ועולה לפני 
הקב"ה ו... והוא יתברך מבין ומאזין מביט 

והוא ומקשיב!!! מבין בדיוק מה אני מתכוין... 
 יתברף מתרגש ממה שאני אומר.

אז אני...??? או שאני מתרגש או שלא... יותר או 
פחות... אבל אני זה לא הסיפור... הדבר היחיד 
שצריך לעניין אותי כעת זה להיות כמו הילדות 
האלו במסיבת סידור שהם יודעות דבר אחד: 
אנחנו כעת בהופעה!! אמא וסבתא מגיעות לכאן 

תנו... ואנחנו פה צריכות לעשות ורוצות לשמוע או
להם הופעה טובה.. ובשביל זה אנו עושות את כל 
מה שהמאמנת אמרה לנו ועושות את זה הכי 

 טוב... אותו דבר כאן:
עיקר הכוונה שלי בתפילה: אבא שבשמים: אני 
כעת בהופעה לפניך!!! אני רוצה להתרצות 
בפניך... להמליך אותך... ולעשות לך קורת רוח... 

י מצידי אשתדל להבין לגמרי מה שאני אומר אנ
ולהיות בעניינים עד כמה שאני אוכל... אבל מה 
שאני לא הצלחתי... זה בסדר... איפה שאני 
 נעצרתי אתה יתברך ממשיך... אתה תגמור בעדי...

 



“ 

 

 המטאטא!!!! והיעה!!! )שני חלקי התשובה( 
כן... מטאטא ויעה הם שני אביזרים שתמיד הולכים ביחד... אבל יש ביניהם הבדל מהותי!! לכל 

 אחד יש תפקיד אחר לגמרי מחבירו!!! 
את המטאטא לא מעניין הלכלוך... למטאטא לא אכפת שישאר  המטאטא מתעסק עם הבית!!!

שהבית יהיה נקי... המטאטא לוקח את כל  שהבית!!!!למטאטא חשוב  העיקר לא כאן!!!לכלוך... 
הלכלוך ומזיז אותו מהבית... וזהו... אחרי שהבית נקי מלכלוך... כעת המטאטא מצידו סיים את 

ואז!!!!! אז אחרי תפקידו... כבר לא מעניין אותו הלכלוך... שישאר לכלוך... העיקר לא כאן... 
כעת מגיע תורו של היעה... היעה כבר מתעסק עם הלכלוך עצמו!!!  שהמטאטא סיים את תפקידו...

היעה מגיע ללכלוך המרוכז ומטפל בו טיפול אישי ולוקח אותו למקום הראוי לו... זה כבר תפקידו 
 המטאטא...תמיד מגיע שלב אחד אחרי  יעהה היעה...של 

 !!יש סדר ויש ניקיון!!האמת היא שהייתי מגדיר את זה עוד יותר טוב: 
עושה ניקיון... המטאטא לא דואג לניקיון... מצידו שישאר  לאהוא  סדר!!!!המטאטא עושה 

שהלכלוך יהיה מרוכז במקום  המקום שלו...שללכלוך יהיה את  שיהיה סדר...לכלוך... אבל העיקר 
 אחד... ואז מגיע היעה או כל חומר ניקוי אחר והתפקיד שלו זה כבר לנקות את הלכלוך עצמו.. 

--- 
עם ישראל צברו  להבדיל אלף אלפי הבדלות זו חלוקת העבודה בין השעיר לה' לשעיר לעזאזל...

במשך השנה הרבה הרבה לכלוך... כעת צריך לנקות את כל הלכלוך... נו... מה עושים??? רגע... 
 לניקיון... ורק אח"כ ניגשים  לעשות סדרחכה.. לפני שמנקים... קודם צריך 

מכפר  ממש לאמכפרים עלינו!!!! השעיר לה'  לאלכן דבר ראשון מגיע הפר והשעיר לה'... והם 
מטומאות בני ישראל ומפשעיהם לכל חטאתם!! שים לב  על הקודשעלינו!! אלא מאי?? וכיפר 

 מנקה את קודש הקדשים מטומאות בני ישראל...  מכפר על הקודש...לדגש: השעיר לה' 
מקודש הקדשים... הוא  ומפנה אותם' לוקח את כל העבירות כמות שהם זאת אומרת: השעיר לה

 את הקודש...לא נוגע בעבירות שלנו... הוא לא מנקה אותם... אדרבה..  הוא עסוק כעת בלנקות 
 ומזיז אותם מקודש הקדשים...  כמות שהםולכן הוא לוקח את העבירות שלנו 

וכן יעשה לאוהל מועד המשך הפסוק: "לאיפה הוא מזיז אותם???  תפתח חומש ותקרא את 
הכה"ג כביכול מטאטא את כל העבירות שלנו מהפרוכת החוצה...  השוכן איתם בתוך טומאותם..."

בתוך  איתםזה כבר בגדר השוכן  )דהיינו מחוץ לקודש הקדשים(ושם זה כבר בסדר... באוהל מועד 
לכלוך מתרכז כביכול למקום טומאותם... אע"פ שהם טמאים שכינה עמהם... באוהל מועד כל ה

לכלוך אמנם יש... אבל כבר יש לו מקום... הלכלוך מרוכז  סדר!!!!אחד... בקיצור: מה שנקרא 
אחרי שגמרנו לפנות את כל הלכלוך מבית ה' וכעת ככככל הלכלוך מרוכז  עכשיו!!!!למקום אחד... 

השעיר המשתלח... כעת  היעה זה כבר היעה!!!!כביכול במקום אחד... עכשיו הגיע תפקידו של 
הכה"ג ניגש לשעיר המשתלח וסומך שתי ידיו עליו ומערים עליו את כככל עוונות בית ישראל... 

 ישר לעזאזל... וקדימה...
השעיר לה' עושה פעולה של סדר!! של  זו חלוקת העבודה בין השעיר לה' לשעיר לעזאזל... 

השעיר לעזאזל הוא כבר היעה שבאמת עסוק טאטוא!!!! השעיר לה' עסוק בניקיון הבית!!! ואילו 
ולכן עיקר הכפרה שלנו זה בלכלוך עצמו... הוא לוקח את הלכלוך עצמו ומאבד אותו מהעולם... 

כי תכל'ס... אנחנו מלוכלכים... ואנחנו צריכים להתנקות מהלכלוך... ואת זה  השעיר לעזאזל...
ר לעזאזל... ועם כל היישר כח ליעה השעיר לעזאזל עושה בשבילנו!!! אבל עם כל הכבוד לשעי

שמנקה את הלכלוך לגמרי... אבל עדיין!!!! עיקר העבודה הנשגבה והמעכבת של הכהן גדול ביום 
כי  ולמה??? מסיבה פשוטה:כיפור זה דווקא לא השעיר לעזאזל... אלא אדרבה הפר והשעיר לה'... 

וקקים להתנקות... נו... תכל'ס... לכלוך... כמה שהוא מטרד וכמה שהוא מעיק וכמה שאנחנו משת
נהיית נקי... נו... ו...?? מה יש לך מזה??? מה... אתה סתם חולה ניקיון??? רוצה להיות נקי 

אני  לפני ה' תטהרו!!!!!וזהו??? לא!!!! כי ביום הזה יכפר עליכם לטהר אתכם!!!! בשביל מה?? 
אבא שבשמים... חבוקה ודבוקה בך...  רוצה להתאחד עם הקב"ה... אני רוצה להיכנס לחדר יחוד עם

עוד כמה ימים חג הסוכות ואני רוצה להיות ראוי להיכנס לחדר יחוד... בשביל זה אני רוצה 
קודם תנקה את החדר  אחר כך הניקיון...ורק  הסדר..להתנקות... אם ככה... עיקר העבודה זה 

 יחוד... שיהיה לך סיבה בשביל מה להתנקות...
--- 

 קודה מאוד עמוקה:טמונה כאן נ
 אנחנו נמצאים בעולם של בירור... שזה אומר שיש טוב ויש רע... 
 האמונה של העם היהודי היא שאין עוד מלבדו!!! הכל יחוד ה'!! 

שהרע גם מוביל לטוב!!!!! גם לרע יש מקום...  אה... תכל'ס... הרי יש רע בעולם...?? התשובה היא:
כמו שבכל בית יש פח אשפה וזה לא מחדל ולא הזנחה אלא זה חלק בלתי נפרד מאביזרי הבית... 
ככה הרע הוא חלק מהעניין... הוא חלק בלתי נפרד מיחוד ה'... לרע יש גם תפקיד ביחוד ה'... כל מה 

את עצמנו בייחס לרע הזה... האם  ממקמיםאנחנו שנותר לנו בתור בעלי בחירה זה לבחור איך 
במטבח יש שני כלים מאוד נחוצים: יש  לדוגמא:...?? יעהאו להיות  מטאטאאנחנו בוחרים להיות 

מנקים  -צלחת אוכל ויש פח אשפה!!! את שניהם צריכים!! רק מה ההבדל ביניהם??? צלחת אוכל
את הלכלוך... כל אחד מאיתנו צריך לבחור או  שאליו מפניםואילו פח אשפה  אותה מהלכלוך...

 מתפנה הלכלוך!! שאליואת הלכלוך!!! או להיות הכלי  מנקה מעצמולהיות הכלי ש
לאברהם היה בן צדיק ובן רשע!!! ליצחק גם היה בן צדיק ובן רשע... למה??? וכי היה פה מחדל 

שכמו שלזהב  )על דרך הנגלה(ל חינוכי?? חס ושלום!! מקובלנו על דרך הנסתר וזה גם מפורש בחז"
יש סיגים ויש פסולת שצריכה לצאת ממנו... ככה אברהם ויצחק שהם התחילו לברר את הטוב 
מהרע היה מוכרח להיות להם אחיזה ברע... כי מלאכת בורר מוכרחת להיות מורכבת מטוב ורע... 

 אליולו בן אחר שאת הפסולת... ואי מעצמוממילא היה מוכרח להיות מצד אחד בן אחד שמפנה 
מתפנה כל הפסולת...  וכאן זה כבר היה עניין של בחירה... יעקב ועשיו נולדים ולשניהם יש בחירה 
מה הם רוצים לעשות עם עצמם... הטוב והרע עומדים לפניהם והם צריכים לבחור אחד מהשתים... 

ין ברירה!! א היעה שכל הרע מטואטא אליך!!!את הרע!!! או שאתה  מטאטא מעצמךאו שאתה 
הם תאומים!!! שניהם שוים... ויש פה גורל אחד לה' וגורל אחד לעזאזל והבחירה בידך... ויעקב 

 ועשיו בחר להיות היעה שאליו מטואטא כל הרע...  ממנו...אבינו בחר לטאטאות את הרע 
 אין משהו באמצע... זה רק שתי גורלות... או לבחור וזה בדיוק הסיפור של שני השעירים...

במטאטא לנקות את הרע ממך ולהישאר כולך טוב... או להיות היעה שכל הרע שבעולם מנוקז 

)זו הסיבה שאצל אברהם ויצחק היה מוכרח להיות בן אחד רשע... אבל אצל יעקב אבינו העניין כבר אליו... 
 מ"ל...(נתקן ומטתו שלימה וכל בניו צדיקים... כי הרע כבר התברר מחוץ לגבולות קדושת ישראל ואכ

--- 
 עד כאן דברים קצת גבוהים... כעת בא נתרגם את זה לפרקטיקה: 

כיום זה מאוד מאוד בולט... אנחנו נמצאים בעולם של בירור!! זה לא סוד שבעולם שלנו 
יש טוב ויש רע!!!! אנחנו לא נבהלים ומופתעים מקיומו של הרע... בדיוק כמו שאנחנו 

 שיש סדר!!!!ך הבית שלנו... ולמה?? כי כל זמן לא מופתעים מקיומו של פח אשפה בתו
)אנחנו כמובן כל זמן שללכלוך יש מקום והוא מרוכז בפח אשפה אין לנו בעיה עם זה... 

מתפללים שיום יבא וכל הרשעה כולה כעשן תכלה... אבל כל זמן שזה עדיין לא קורה... אז יש רשעה ויש רע 
  מו העסק בשליטה...(בעולם... וכל זמן שיש סדר והרע נמצא במקו

מתי מתחילה הבעיה?? מתי הגברת מתחילה להיכנס לעצבים??? כשהבית כולו 
נמצא במקום שלו... אלא מטייל בבית... כאן  לאמלוכלך.. כשאין סדר... כשהלכלוך 

 מתחיל הסקנדל!!! כאן מתחיל לצאת קרנים!!! 
סונן!!!! כן... תתפלא מ לאהקב"ה נתן לנו מתנה שקוראים לה אינטרנט  על אותו משקל:

לשמוע... זו מתנה... אתה יודע למה זו מתנה?? כי האינטרנט הפרוץ הוא פח אשפה 
אחד גדול וטמון שאליו מרוכז כיום כככככל הזבל בצורה מרוכזת כמו שלא הייתה 
מעולם... אתה אולי לא שם לב... אבל הרחוב פעם היה הרבה הרבה יותר מלוכלך מאשר 

לכלוך הסתובב ברחוב... עד שהגיע הפח הטמון שקוראים לו אינטרט היום... כי פעם ה
וכל הזבל התנקז לשם... כשאני הייתי בחור צעיר... כל בוקר היינו יוצאים לרחוב ורואים 
פשקוילים על הריצפה עם לשון הרע והוצאת שם רע על כל מיני אנשים... יש לי שאלה: 

יש ב"ה פח אשפה אחד ענק  בה???מה התשואיפה זה היום??? לאיפה זה נעלם??? 
ענק שקוראים לו אינטרנט שהוא אוסף אליו את כל הזבל שבעולם... כל הלשון הרע'ס 
וכל הלכלוך הכל שם... וממילא זה משאיר את העולם שלנו נקי... איכות הסביבה.. 

סדר הקב"ה מסדר את העולם לקראת התיקון השלם...  מצוין!!!!! זה מה שנקרא סדר!!!
סדר זה לא אומר שאין לכלוך... יש לכלוך ועוד איך יש... אוהו כמה  אומר ניקיון... זה לא

 סדריש... אבל ללכלוך יש מקום... וכעת בערב יום כיפור כל אחד מאיתנו אמור לעשות 
 עם עצמו ולשאול: איפה אני...??? 

  האם אני בוחר להיות מטאטא או יעה...????
 או השעיר לעזאזל???האם אני בוחר להיות השעיר לה' 

האם אני בוחר להיות המטאטא שמנקה את עצמו מהלכלוך... או בוחר להיות היעה 
 לבחירתך!!!!שאליו מתפנה כל הלכלוך??  

--- 
מה אעשה... אין לנו כבר את הלוקסוס לדבר נגד האינטרנט מכל וכל... סו"ס יש המון 

מי שאין פחד  מסונן!!!!!! אבלהמון אנשים יראים ושלימים שצריכים גישה למייל... 
אלוקים לנגד עיניו ומרשה לעצמו לגשת לאינטרנט לא מסונן הוא פשוט בוחר להיות 

לא!!! שלא תגיד שאי אפשר  זה עניין של בחירה!!היעה שעליו מערימים את כל הזבל... 
בדור שלנו... שלא תתרץ ותגיד שאדון אז נדברו ירה טילים נגד המושג מייל ולא שבק 

אדרבה... אני דווקא מסכים  לא!!! אני לא אתן לך את התירוץ הזה!!!כל בריה... חיי ל
לא איתך שאי אפשר... אתה צודק... אני לא מדבר נגד מייל... אני מדבר על אינטרנט 

גם גיליון זה נשלח לדפוס דרך מייל... וגם נשלח למקבלי המייל דרך אינטרנט...  מסונן!!!!
הגיע הזמן שתקבל החלטה  ותעשה!!!!תה יכול לעשות... ואת זה א אבל מסונן!!!!!!

 בנושא!!!! 
זה לא פשוט!!! אנחנו נמצאים בעיצומו של בירור!!! הקב"ה עושה סדר מופתי בעולם... 

 לאינטרנט הלא מסונן!!!!הקב"ה מטאטא את כל הזבל שבעולם למקום אחד ויחיד... 
 ומי כמוך יודע עד כמה שאני צודק... 

ערימות של זבל במקום אחד מרוכז... העולם כבר כמעט נקי... וכעת יש הקב"ה מערים 
לנו אפשרות לתפוס את עצמנו ברגע אחד לפני אחרון... לקבל החלטה לאן אני שייך!!!! 

 האם אני שייך למטאטא או ליעה!!!! 
האם אני בוחר לפנות ממני את הלכלוך!!! או להיות זה שאליו מפנים את הלכלוך... האם 

השעיר לה' שהוא מנקה את הקודש... או להיות השעיר המשתלח שאליו ועל  להיות
 הראש שלו התנקה הקודש... 

אנחנו נמצאים בערב יום כיפור ונדרש מאיתנו לקבל החלטה!!! ובינינו...  זה לא צחוק!!!
ההחלטה היא לא עד כדי כך קשה כמו שאתה חושב... כי שוב: לא מבקשים ממך עכשיו 

רמיטיבי ולשלוח מכתבים בדואר ישראל במשך חודש וחצי... לא לחזור להיות פ
מבקשים ממך לחכות בבנק כמו פעם... לא!!! יש ב"ה מושג שקוראים לו מייל שהוא 
מיועד עבור מי שצריך את זה!!! ואני סומך בעיניים עצומות על הבני תורה שעדיין אין 

שהשורות האלו לא ם להבין להם את זה ולא צריכים את זה... שהם ילדים מספיק גדולי
אבל מי שכבר היה שם... מי שכבר טעם את הטעם של הקידמה הזו...  מיועדות עבורם...

ובאמת נורא נורא קשה לו להתנתק מהרמת חיים הזו... וזה הרי מה שגורם לך שאתה 
פשוט לא מסוגל לחשוב להפסיק עם זה!!! אז לך תשאל רב... והוא מסתמא יתיר לך 

אל תהיה פרוץ... אל תהיה מופקר... אל  תהיה מסונן!!!ל מסונן...  אבל להשתמש במיי
 תהיה מחובר לכל הזבל המרוכז... 

 צריך לדעת שיש גבול כמה זבל יכול להיערם... יום אחד מפנים זבל...
הקב"ה ממתין שיתמלא סאתו של הזבל... וכשהוא יערם עד הסוף או אז יעלו מושיעים 

שיו והקב"ה יקח יעה אחד וישלח את כל הזבל לארץ גזירה... בהר ציון לשפוט את הר ע
צריך לדעת שיום יבא והקב"ה יסיים את הסיפור הזה... ו... ולך אסור להיות שמה ביום 
פקודה הזה!!!! כי אז כבר יהיה מאוחר... אנא ממך... בשעת מוסף של יום כיפור... 

ת הוידוי של הכה"ג על שעיר ברגעים הנעלים של סדר העבודה... בשעה שאנחנו נאמר א
המשתלח... תקבל החלטה!!!! תחליט: אני לא יעה!!!!! אני לא רוצה להיות שעיר 
המשתלח... אני בוחר בחיים ומיד במוצאי יום הכיפורים אני הולך לסנן את המחשב 
 שלי... אין קבלה גדולה מזו... ואין לך פרקליט טוב ליום הדין גדול מזה... אגוטע יום טוב. 
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